

ပွဲရှင်းဖန်(ဒ်)မြန်မာမှ Musoni Core Banking System ကို ပြောင်းရွှေ့အသုံးပြု

ရန်ကုန်၊ အောက်တိုဘာ ၁၂၊ ၂၀၁၈



အဖွဲ့ဝင်ပေါင်း (၂) သိန်းကျော်နှင့်ချေးငွေလက်ကျန် (portfolio) ဒေါ်လာ သန်း (၃၀) ကျော်ရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒုတိယ အကြီးဆုံး ဖြစ်သောပွဲရှင်းဖန်(ဒ်)မြန်မာ (VFM) မှ Core Banking နှင့် Digitalisation ပါတနာအဖြစ် Musoni ကို ရွေးချယ်ခဲ့ပါသည်။ Musoni System သည် လတ်တလော ဈေးကွက်ရှိ ငွေကြေးဆိုင်ရာ ဆော့ဖ်ဝဲများထဲတွင် အကောင်းဆုံးဖြစ်ပြီး အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်းများအတွက် အထူးပြုလုပ်ထားပါသည်။ Musoni ကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် MFI များတွင် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပိုမို ချောမွေ့စွာ စီမံနိုင်ပြီး ထိရောက်သော ဝန်ဆောင်မှုများကို ပေးစွမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

လာမည့် လအနည်းငယ်တွင် Musoni System ကို VFM ၏ ရုံးခွဲပေါင်း (၅၁)ခုတွင် စတင် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့နောက် Musoni ၏ အခြား ဒီဂျစ်တယ် ဝန်ဆောင်မှု များဖြစ်သော Musoni Tablet အပလီကေးရှင်း၊ SMS စာတိုပေးပို့ခြင်းစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းလ် ပိုက်ဆံ ပူးတွဲသုံးစွဲနိုင်မှု စသည်တို့ကိုလည်း အသုံးပြုသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဤ စနစ်များသည် VFM ၏ နည်းပညာစွမ်းဆောင်ရည်ကို တစ်ဆင့်တိုးမြှင့်တင်ပေးမည့်အပြင် ငွေကြေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း များကို မြန်မာနိုင်ငံရှိကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများပါ ပိုမို သုံးစွဲနိုင်လာအောင် ပြုလုပ်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

Musoni ကို အသုံးပြုနေသော MFI များသည် အစဉ်အလာ တောင့်တင်းခိုင်မာသော Musoni ၏ ခေတ်မီလုပ်ဆောင်ချက်များအပြင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ငွေကြေးဆိုင်ရာ နည်းပညာများကို ပံ့ပိုးပေးနေသော ThitsaWorks မှ ဝန်ဆောင်မှုများကိုလည်း အကျိုးခံစားခွင့် ရနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ Musoni System ကို မြန်မာဘာသာဖြင့် သုံးစွဲနိုင်ပြီး မြန်မာ့ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေး ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေး အစီရင်ခံစာများကို လည်း ထည့်သွင်းပေးထားပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အလုပ်ချိန်အတွင်း မြန်မာဘာသာဖြင့် customer support ကိုလည်း ပြုလုပ်ပေးပါသည်။

Musoni ၏ အမှဆောင်အရာရှိချုပ်ဖြစ်သူ Cameron Goldie-Scot မှ “ဗွီရှင်းဖန်(ဒ်)မြန်မာ၏ Core Banking ပါတနာအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ကြောင်း၊ လာမည့်နှစ်များတွင် VFM နှင့် လက်တွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံး ငွေကြေးပါဝင်နိုင်မှုကဏ္ဍ ပိုမို ကျယ်ပြန့်လာအောင် လုပ်ဆောင်သွားနိုင်ရန် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း” ပြောကြားပါသည်။

ဗွီရှင်းဖန်(ဒ်)မြန်မာ၏ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုဆိုင်ရာ အကြီးအကဲတစ်ဦးဖြစ်သူ Guerol Sari မှလည်း “Musoni သည် ဗွီရှင်းဖန်(ဒ်)၏ Digitalisation Strategy အတွက် အလွန်သင့်တော်သော Core Banking System တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ Musoni ကို ကြိုက်နှစ်သက်ရသည့်အကြောင်းရင်းမှာ သုံးစွဲရန် လွယ်ကူခြင်းနှင့် တောင့်တင်း ခိုင်မာသော Core Banking System တစ်ခုဖြစ်ရုံသာမက အသေးစားငွေကြေးလုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် ဒီဂျစ်တယ်ဖြင့် ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုများကို လုပ်ဆောင်ရာတွင် အစဉ်အလာ ရှိပြီး Tablet နှင့် မိုဘိုင်းလ် App များကိုပါ စံတစ်ခု အနေဖြင့် ထည့်သွင်းထားသည့် အချက်များကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဤ အချက်များသည် VFM ၏ လူမှု လုပ်ငန်း ပန်းတိုင်တစ်ခု ဖြစ်သော ဝန်ဆောင်မှုရရန် အခက်အခဲရှိသည့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများအထိ သင့်တော်သော ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု ပေးစွမ်းနိုင်ရန် ဟူသည့် အချက်နှင့် တစ်သားတည်းဖြစ်ကြောင်း” မှတ်ချက်ချပါသည်။

VFM သည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် MFI (၃၂)ခု ရှိသည့် VisionFund International (VFI) အဖွဲ့၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်ပါသည်။ အလှူရှင်များ၏ မတည်ငွေဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော နှစ်ရှည် Digitalisation Strategy အရ နောင်လာမည့် ငါးနှစ်အတွင်း VFI မှ အဖွဲ့၏ ကွန်ယက်ရှိ အခြား MFI များတွင်ပါ Musoni ကို သုံးစွဲပြီး ထိရောက်သော လုပ်ငန်းဆောင်တာများနှင့် ပိုမို ကောင်းမွန်သော လူမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်သွားရန် အစီအစဉ်ရှိပါသည်။

VFI ၏ တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ပြောင်းလဲမှုနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များဆိုင်ရာ ဒါရိုက်တာတစ်ဦးဖြစ်သူ Tom Allen မှ “VFI ကွန်ယက်အတွင်းတွင် အသုံးပြုမည့် Core Banking Systems များ တစ်သားတည်းဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်တွင် Musoni နှင့် လက်တွဲလုပ်ဆောင်ရသည့်အတွက် စိတ်လှုပ်ရှား ဝမ်းမြောက်မိကြောင်း၊ Musoni ကို VFI လုပ်ငန်းများတွင် စတင်အသုံးပြုပြီး တစ်ခုချင်းစီမှ manual လုပ်ငန်းစဉ်များကို လျော့ချပြီး ကွန်ယက်ရှိ လုပ်ငန်းရပ်များကို ရုံးချုပ်မှ အလွယ်တကူ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနိုင်ရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း၊ နည်းပညာ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် VFI အဖွဲ့ဝင်များကို ထိတွေ့ဆက်ဆံရာတွင် ကောင်းမွန်သော ထိရောက်မှုရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း” ပြောကြားပါသည်။

ဗီရှင်းဖန်(ဒ်)မြန်မာ (VFM) အကြောင်း

VFM သည် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းတွင် ရုံးခွဲပေါင်း (၅၀) ကျော် ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယ အကြီးဆုံး အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်း အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာ ကွန်ယက်တွင် လုပ်ငန်းပေါင်း (၃၀)ကျော်ကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသော ဗီရှင်းဖန်(ဒ်) သည် Client ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် တာဝန်ရှိရှိ ချေးငွေထုတ်ချေးခြင်း စသည်တို့တွင် အရည်အသွေး ပြည့်ဝစွာ အကောင်းဆုံး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

VFM မှ ၎င်း၏အဖွဲ့ဝင်များကို အသိပညာပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ်များကိုပါ ထည့်သွင်းထားသည့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ပြုလုပ်လျက် ရှိပါသည်။ အဖွဲ့ဝင်များကို ဗဟိုပြုထားသော credit နှင့် စုငွေ ဝန်ဆောင်မှုများအပြင် VFM သည် အသေးစားအာမခံ ဝန်ဆောင်မှုများကိုလည်း ရှေ့ဆောင် လုပ်ကိုင်နေပါသည်။ VFM သည် အဖွဲ့ဝင်များ လုံခြုံစွာ စိတ်ကြိုက် ရွေးချယ်နိုင်ပြီး အဖွဲ့ဝင်များ ဝင်ငွေနှင့် အလုပ်အကိုင် ရရှိအောင်ကူညီပေးနိုင်သော ငွေကြေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ နှင့် အတူ မိုဘိုင်းလ်ဝန်ဆောင်မှုများကို ပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြင့် အဖွဲ့ဝင်များသာမက မှီခိုနေထိုင်သော မိသားစုနှင့် ကလေးသူငယ်များ၏ အနာဂတ်များပါ ပိုမို တောက်ပလာအောင် ကူညီပေးလျက် ရှိပါသည်။

Musoni အကြောင်း

Musoni System သည် ကမ္ဘာ့အသိအမှတ်ပြု ဆုများ ဆွတ်ခူး ရရှိထားသည့် MFI များအတွက် အထူးပြုလုပ်ထားသော ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဆော့ဖ်ဝဲ စနစ်ဖြစ်ပါသည်။ Musoni ဆော့ဖ်ဝဲသည် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများအား စွမ်းဆောင်ရည် တိုးတက်လာစေရန်၊ ကုန်ကျစရိတ် သက်သာစေရန်နှင့် ဘဏ်စနစ် အသုံးမပြုသောသူ အများစုရှိရာ ကျေးလက်ဒေသများ သို့ ရောက်ရှိ စေရန် ဆောင်ရွက် ပံ့ပိုးပေးနိုင်သော ဆော့ဖ်ဝဲတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း အစဉ်တစိုက် သက်သေပြနိုင်ခဲ့ပါသည်။ Musoni စနစ်သည် အသေးစားငွေကြေးလုပ်ငန်းများအတွက် သင့်တော်သော နည်းပညာသစ်ကို အသုံးပြုထားပြီး မိုဘိုင်းလ် ပိုက်ဆံ လွှဲပြောင်းခြင်း ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ငွေပေးချေမှုအတွက် အလိုအလျောက် သတိပေးသည့် SMS စာတို ပေးပို့ခြင်းစနစ်၊ ချေးငွေအရာရှိများ ဒေတာ ကောက်ယူရာတွင် အင်တာနက် ချိတ်ဆက်မှု မလိုအပ်ဘဲ offline အသုံးပြုနိုင်မည့် tablet အပလီကေးရှင်း၊ client များ အသုံးပြုနိုင်မည့် မိုဘိုင်းလ် ဘဏ်ဝန်ဆောင်မှု အပလီကေးရှင်း (mobile banking app)နှင့် ချေးငွေပေးရန် ဆုံးဖြတ်ချက် ချရာတွင် အထောက်အကူ ဖြစ်နိုင်မည့် Credit Scoring စသည့် လုပ်ဆောင်မှုများ ပါဝင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်

မူဆိုနီသည် ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများကို ပုံမှန် ဘဏ် ဝန်ဆောင်မှုများထက် ဈေးသက်သာစွာ ခေတ်မီ နည်းပညာများဖြင့် ပံ့ပိုးပေးနိုင်ပါသည်။

ThitsaWorks အကြောင်း

ThitsaWorks သည် ငွေကြေးဆိုင်ရာ အလုံးစုံပါဝင်မှု (Financial Inclusion) အတွက် နည်းပညာပိုင်ဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုများ ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိသော ကုမ္ပဏီဖြစ်ပါသည်။ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များမှ ဦးဆောင်လျက်ရှိသော ThitsaWorks သည် နိုင်ငံတကာရှိ mission-critical IT enterprise စနစ်များကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာတွင် နှစ်ပေါင်းများစွာ အတွေ့အကြုံရှိထားသော အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။ ThitsaWorks သည် အသေးစား ငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ထိရောက်သော ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှု များပေးနိုင်ရန် အရေးပါသော ဒေတာနှင့် နည်းပညာပံ့ပိုးမှုများကို လုပ်ဆောင်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

မူဆိုနီနှင့် ပတ်သက်၍ ထပ်မံသိရှိလိုပါက hello@musionssystem.com ကို တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်၍ သော်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ တရားဝင် ပါတနာ ThitsaWorks ၏ အီးမေးလ် info@thitsaworks.com (သို့) ဖုန်းနံပါတ် +95-9965732351 သို့ သော်လည်းကောင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။